
KAKO POTEKAJO JAVNE RAZPRAVE O PLANIH SIS

Kratek rok
V teh dneh se zaključuje javna razprava o predlogih samouprav-
nih sporazumov o temeljih planov srednjeročncga razvoja SIS
družbenih dejavnosti za obdobje 1976—1980, ki je bila pripravlje-
na tudi v združenem delu in v krajevnih skupnostih naše občine.

Značilno za samou<pravne
fiiporazuine o bemeijih planov
SIS je, da istočasno upoštevajo
trazvoj družbenlh dejavnosti na
vseh ravneh ozdroma na ravni
mesba, občdne in republike. SIS
na ravni občine predlagajo sa-
moupravne sporazume o teme-
Ijih planov za področje otroš-
•kega vansbva, vzgoje dn osnov-
nega izobraževanja, kiilture, te-
lesne kulture, adravstvenega
vansbva, socdalnega skrbstva, za-
poslovanja in stanovanjskega
gospodarsbva, medtem ko SIS
v republdki predlagajo samo-
upxaw)e sporazume o temeljih
planov 2» to STednj©ročno ob-
dobje za podTočje raziskovalne
dejavnosti, vzgojo fai usmer-
jeno izobraževanje, pokojnin-
sko in invaliidsko zararovanje
ter staro&tno zavarovanje kme-
tov.

Delavod T združenem delu
admžujego sredsfcva za iovada-
nje pirogramov posameanih de-
Javnosti š svojih osebndh do-
hodkov ali ckdioc&a t«meljne
organizacije idruženega dela.

V primerjaTi % miniton le-
tom se pn^>evne stopnje T le-
tu 1977 za skupno porabo v oe-
lobi svJ&ujejo za 3 odstottte, oan-
roma za 0,58 odstotka pnisipev-
ne sbopnje, kar pomenj od
stenpno 19,73 odstotka v letu
1976, na 20,31 odstotka v tetu
1977. Prispevna stoipnja za po-
k»jninsko in invaMdsko zava-
rovai\je pa se od 1. avgusta
letos zniža od 12,80 odstotka
na 12 odstotkov.

Reprodukcdija nekaterih uvod-
niii podatkov naj bi nas uvedla
T kratko razmišljanje o bese-
dah bisfcih, ki se bodo te dni
na svo jah zborai terekaffi o otne-
njenih doktHnmtah.

Razgovori s prečsečnOsi O6-
novnai organizacij si/ndjkate aK

sindikalnih konferenc ter pred-
sedniki delavskih svetov in de-
lavoi nekaterih organizacij zdru-
ženega dela opozarjajo na to,
da se velikokrat srečujemo z
nepoznavanjem, n«zainteresira-
nostjo in iz bega izn/irajočim
formalizanom ob spireoemanju
teh ali podobnih dokumentov.
Nezainbaresiranost tistega, kd
mora odločabi o svojem dohod-
ku in prtepevkih iz bega dohod-
ka, vedikokrat izvira iz bega, da
so zbori delavcev slabo priprav-
ljeni, razlage posameziniiih gra-
div pa preskope, da bi lahiko
zainberesiraLe delavce.

Ponekod je vza-ok temu budd
pomanokanje primernega pro-
sbora, kot je to pnimer v to-
vami Rog. Ivanka Marenče.de-
lavka y galvarri, ki pravd: »Zbo
re delavcev imamo v jedilnici,
ka je premajhna, da bi spre-
jela vse zaposlene. Polovicanas
sboji pred jedilnico in ne s8i-
šimo vedno, za kaj gire. Poleg
tega pa nam dvoizmensko nor-
mirano delo ne omogoča, da bl
pneveč časa pozubiM za sestan-
ke. Verjetno pa bd se učinko-
vitost naših zborov povečala, 6e
bi nas naši tovarišii bolje se-
znanili s stvarjo, o kateiri naj
bi se odločali. Kar zadevaome-
njene samoupravne sporazume
pa moram reffi, da ndsem zoper
finanoiranje m razvoj vseh
om«ijenih področij, vendarme-
nim, če podjetje mora dajati
tudi za bo denar, zakaj bd mo-
rali potem še posameaaMtei. Pri
nas imamo nizko postavko OD
in se nam rsak danar Se kako
pozna...«

PredsednJk konfea«nce sJndi-
kata Petrol, ing. Janez Ogrinc
pa mend: »Kot veKkoikrat do-
slej je rok za sprejemanje to-
vrstnih dokuimento.v prekratek.
Predloge samoupravnlh spora-

zumov SIS družbenih dejavno-
sbi smo dobili pred kratkim in
nain je o&talo zelo malo dasa-
za javno razpravo v vsehTOZD.
Gradivo je obširno in čeprav
bomo v manjšdh delovnih sku-
pinah dali vsakemu delavcu
svoj izvod, verjetno ne bo časa
za poglabljanje v material. Ne
vem pa, zakaj kljub bemu, da
je bilo dovolj časa za pnipravo
tega gradiva, le-bo nd bilo prej
pripravljeno. Zavzeli se bomo,
da sprej6manje tega dokumem-
ta ne bo zgolj formalnost, če-
prav zelo poglobljeno tudi ne
bo!«

Predsednik osnovne organiza-
oije sindikata v kemični čisbil-
nici Labod, Tone Hosta pa je
menU: »Pri nas so Ijuidje slabe
volje, ker smo bili vedno doslej
tisti, ki smo podpisovali spo-
razume in plačevaM, mnogi, kj
imajo boljše osebne dohodke
pa se temu izogneoo. Glede na
to je težko povedatt, kako se
bodo naši delavci odločdli na
zboru, kjer bomo razpravljali
tudi o predlogih samoupravnih
sporazumov SIS družbenah de-
javnosbi o osnovah plana za to
srednjeročno obdobje ...«

Maja Derkač, predsedndca os-
novne organizacije sindikata v
podjetju Dom pa je dejala: »V
Domu bomo za zbor pffipraviiili
krajšo razlago s pomočjiO naše
pravnice. Glede na predhodno
razpravo o osnutkiu sporassu-
mov verjetno ne bo bistvendh
pripomb. To so stvam, kd jih
moraš sprejeti, ker % njihov&m
razvojem bolje živimo in od
našega odnosa do njih. je odvi-
sen raavoj tako osebnega kot
družbenega standarda .. «

In ravno zaradi resnice, po-
sebej v zadnjem stavku Maje
Derkadeve, bd vsi podobnd do-
kumenta, tako v predhodni kot
budi v dokončni javrvi razpra-
vi, morald biti dzraz naših pre-
pričanj, kd rastAJo iz dobre ob-
veščenasti in dobre organiaira-
nosbi. Ko bamo dosegli tostop-
njo naše sarnoutpxavne zavesti,
patem se verjetno ne bo doga-
jato, da bi dvigaU roke, ne da
bi vedeli zakaj, potem ko na
pladilni listi ugotavljarno nove
odtegljaje, pa godmjamo...
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